
 
Östermalms Stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2023 
 

2023-02-16 

Protokoll 3/2023 

fört vid Östermalms Stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 16 februari 2023 kl. 18:00-21:00, 
Östermalmsskolans aula, Banérgatan 38 
 

Ledamöter Birgit Marklund Beijer (S) Ordförande 
Petter Martinsson (S) 
Vivianne Gunnarsson (MP) 
Berit Nyberg (S) 
Jaime Barrios (V) 
Magnus Granat (M) 
Annika Elmlund (M) Vice ordförande 
Amelie Langby (M) 
Ann-Christine Carlberg (SD) ersätter Anders Lindman (SD) 
Fredrik Boeke (S) 
Joakim Rönnbäck (L) ersätter Christina Schönberg Messick (L) 
Daniele Fava (C) 
Marion Sundqvist (V) 
 

Ersättare Noor Karim (S) 
Anton Bylin (MP) 
Douglas Ahlberg (M) 
Christina Huss (M) 
Sanna Eliasson (S) 
Emil Bustos (S) 
Helena Schmidt (C) 
Gaby Roseen (KD) 
Ida Nilsson (V) 
 

Övriga närvarande Jennifer Gavin Tjänsteman 
Nina Svensson Nämndsekreterare 
Helena Näslund Tjänsteman 
Marianne Wikander Tjänsteman 
Åsa Strand Tjänsteman 
Roger Mellroth Tjänsteman 
Jan Rönnberg Tjänsteman 
Jesper Ackinger Stadsdelsdirektör 
Alice Ring Tjänsteman 
Cecilia Werge Tjänsteman 
Karin Ekrin Tjänsteman 
 
 
 



Östermalms Stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2023 
 

2023-02-16 

Paragraf §13 
 

Sekreterare Nina Svensson 
  



Östermalms Stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2023 
 

2023-02-16 

 

§ 13 
Remiss av motion om att inrätta en central bidragsnämnd 
för att motverka välfärdsbrottslighet  
ÖST 2022/937 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en motion från Nike Örbrink (KD) föreslås kommunstyrelsen 
inrätta en central bidragsnämnd med ansvar för stadens fördelning, 
utbetalning och uppföljning av föreningsbidrag. Med hjälp av en 
kontrollfunktion med uppföljning och insyn i verksamheterna 
menar motionären att oseriösa aktörer och välfärdsbrott ska 
motverkas och leverans av service och tjänster till medborgarna 
säkerställas. 
  
Förvaltningen tror att en central bidragsnämnd skulle ha flera 
fördelar när det gäller likvärdighet och rättssäkerhet. Förvaltningen 
ser en fördel med att det på central nivå utförs ekonomisk och 
juridisk kontroll av föreningar som söker stadsdelsnämndernas stöd. 
Med en central bidragsnämnd som beslutar om fördelningen av stöd 
stärks principen om armlängds avstånd och risken för jäv minskar. 
Samtidigt ser förvaltningen att den kvalitativa handläggningen och 
kontakterna med föreningslivet med fördel kvarstår hos 
stadsdelsförvaltningarna för att gynna samverkan och bevara 
lokalkännedomen. Förvaltningen menar att hanteringen av 
föreningsstöd då skulle gynnas av att stadsdelarna har samma 
riktlinjer, rutiner och checklistor. 
 

Särskilda uttalanden 
  
Birgit Marklund Beijer m.fl. (S), Jaime Barrios m.fl. (V) och 
Vivianne Gunnarsson (MP) lämnar följande särskilda uttalande 
till protokollet:  
  
Majoriteten med Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Miljöpartiet delar förvaltningens bedömning i ärendet. 
Förvaltningen utför ett viktigt arbete i att stötta och lära känna 
stadsdelens föreningsliv. Även om det är värdefullt att utveckla 
arbetet med att samordna ansökningar av föreningsstöd i staden är 
det viktigt med den lokala förankringen. I vilket fall tror vi att det 



Östermalms Stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2023 
 

2023-02-16 

vore bättre att sköta sådan samordning på tjänstemannanivå snarare 
än att införa en särskild nämnd. 
  
Annika Elmlund m.fl. (M) och Gaby Roseen (KD) lämnar 
följande särskilda uttalande till protokollet:  
  
Stockholm ska ha ett rikt och varierat föreningsliv med goda 
möjligheter för människor att engagera sig. För att uppnå detta kan 
ibland kommunalt ekonomiskt stöd krävas men det ska vara 
restriktivt och noga kontrollerat. 
  
Moderaterna har under mandatperioden arbetat för att öka 
uppföljningen av utbetalda bidrag samt arbetat för att säkerställa att 
utbetalningar endast sker till demokratiska organisationer men ännu 
mer kan göras. Idag betalas olika föreningsbidrag om av ett 20-tal 
olika nämnder och det är näst intill en omöjlighet att få en överblick 
över vilket stöd en förening får utan att förlita sig på föreningens 
egna uppgifter. 
  
För att få en sammanhållen bild av vilka medel olika föreningar 
tillgodogör sig under ett år och för att kontrollera att medlen 
används på rätt sätt krävs en sammanhållande ansökningsprocess, 
att färre antal nämnder betalar ut bidrag, att samtliga stöd betalas ut 
under samma tidsspann och att resten av verksamhetsåret kan ägnas 
åt uppföljning, samordning och informationsspridning. 
  
Därför anser Moderaterna att ansökningar, utbetalningar och 
uppföljning av föreningsbidrag sker av en förvaltning i staden och 
att bidrag alltid ska betalas tillbaka i de fall fusk upptäcks eller 
organisationens demokratiska värderingar kan ifrågasättas. 
  
  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/937-2 Svar på remiss av Motion om att inrätta en 
central bidragsnämnd 

 ÖST 2022/937-3 Bilaga Motion av Nike Örbrink (KD) om 
att inrätta en central bidragsnämnd för att motverka 
välfärdsbrottslighet 
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